
Protokół Nr XIX/2015
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 31 marca 2016 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  otworzyła XIX sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę,
Sekretarza Gminy – Panią Annę Tereszko, Skarbnika Gminy – Panią Marię Pyrcz, dyrektorów i
kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów,  protokolantkę oraz członków Rady Gminy Bar-
ciany. W pierwszej kolejności pogratulowała pani sołtys z Krelikiejm  - pani Danucie Ceglarskiej
zajęcia III miejsca w plebiscycie „Super Sołtys” Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum –
14 obecnych radnych. Powiedziała, że nieobecny jest radny Robert Gastołek.
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XVIII sesji z dnia 29 lutego br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi
do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem protokołu. W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

 Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7
dni  przed sesją. Następnie dodała,  że zgodnie z  § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej ręce nie wpłynął żaden wniosek.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    
 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7.  Projekt uchwały w sprawie: stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok
2016.
8. Projekt  uchwały w sprawie  zmian  w uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy  Barciany na lata 2016-2031.
9.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.
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10. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przekształcenia  samorządowego  zakładu
budżetowego  –  Zakład  Gospodarki Komunalnej  i  Mieszkaniowej  poprzez  likwidację  w  celu
utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Barcianach.
11. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  Cmentarzy
Komunalnych na terenie Gminy Barciany.
12. Projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2016 roku.
13. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/119/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 17
grudnia 2015 r. w zasad gospodarowania nieruchomościami.
14.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Gminnym
Zasobem Mieszkaniowym Gminy Barciany na lata 2016 – 2020.
15. Projekt uchwały w sprawie: Planu rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie Barciany na lata
2015 -2019.
16. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Modgarby na lata 2016
– 2021.
17. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Silginy na lata 2016 –
2021.
18. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze na lata 2016 –
2022.
19. Sprawozdanie  roczne  z  wykonania  planu  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w
Barcianach.
20. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach za 2015r.
21. Sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w Barcianach oraz z
realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Barciany za rok 2015.
22. Przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli w Zespołach Szkół.  
23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
24. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                             
25. Wnioski mieszkańców.                                                                                                                     
26. Sprawy różne.                                                                                                                                   
27. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Jolanta Koryga poprosiła o interwencję w sprawie remontu odcinka drogi – skrzyżowania od
Wilkowa do Barcian- uskok na drodze . Dodała, że wcześniej Pan Symonowicz zgłaszał sprawę
tego skrzyżowania z drogi powiatowej na drogę wojewódzka w Drogoszach.

Radna  Agnieszka  Kuczewska  zwróciła  się  z  interpelacją  o  naprawę  drogi  do  lasu  w  kierunku
państwa Dadosów – kolonia Niedziały. Uzasadniła, że jeździ tą droga autokar szkolny, a dojazd jest
utrudniony.
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Radny Roman Głod zwrócił się  z prośba o remont drogi Barciany – Mołtajny. Powiedział, że są
dziury  w  drodze.  .  Poprosił  o  położenie  „sierżanta”  na  drodze  gminnej  wokół  osiedla  –  przy
zabudowaniach pana Radio i pana Baran. Poprosił także o postawienie w Mołtajnach kontenera na
odzież używaną.  

Radny Piotr Drozd powiedział, że na drodze powiatowej Nr 1398 N jest most przez rzekę Liwna, na
którym zrobił się uskok. Powiedział następnie, że niedrożny jest przepust w Krelikiejmach przy
drodze 1398N w kierunku Sątoczna, który blokuje przepływ wody. Zwrócił się z także, na prośbę
mieszkańców Momajn, o podsypanie alejki do domków jednorodzinnych, a na prośbę mieszkańców
Solkieniki o oświetlenie w miejscowości Garbno.

Radny Stanisław Symonowicz  powiedział, że ścieżka rowerowa przez miejscowość Radosze jest
częściowo podtopiona w niektórych miejscach.

Radna Wiesława Antończyk powiedziała, że na moście przez rzekę Runia położonym na drodze
wojewódzkiej  znajdują się  dziury,  a  także  na drodze od Drogosz w kierunku Kolwin do stacji
Drogosze.   

Przewodnicząca Rady Gminy  –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas    zgłosiła  interpelację  w
sprawie  zanieczyszczeń, które znajdują się w rowach przy drodze wojewódzkiej  na odcinku od
granicy  gminy  do  Windy.  Dodała,  że  w  ubiegłym  roku  zostały  usunięte  zakrzaczenia,  które
odsłoniły zalegające śmieci.   Złożyła następnie zapytanie w sprawie wniosku do budżetu gminy,
który składała w ubiegłym roku dot. postawienia oświetlenia w Skierkach przy drodze gminnej
obok nowo wybudowanych  domów jednorodzinnych  i  przy budynku  nr  13.  Zapytała,  jakie  są
szanse na stworzenie dokumentacji. Dodała, ze oświetlenie w tym miejscu jest bardzo potrzebne.
 
 Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad  7. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła   o
omówienie projektu uchwały w sprawie: stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego
na rok 2016.
 
Pani Anna Tereszko – Sekretarz Gminy omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że przedłuża się
procedura powstawania spółki i zakład budżetowy nie zostanie przekształcony do końca marca.
Proponuje się, by dotacja została przekazana jeszcze na 4 miesiące. Omówiła następnie wysokość
dotacji na poszczególne zadania.     

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Dodała, że w dniu wczorajszym odbyło się wspólne posiedzenie komisji. W związku z
brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o
przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie: stawek dotacji przedmiotowych
dla zakładu budżetowego na rok 2016.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  – Grzegorza  Całuch   -   5  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały  w sprawie: stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu
budżetowego na rok 2016.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie:  stawek  dotacji
przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2016.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   6  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały w  sprawie:  stawek  dotacji
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przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2016.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  projekt  uchwały w
sprawie: stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2016, po czym poddała
go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 8 - 9. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Panią 
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Barciany na lata 2016-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2016 rok.
  
Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian
w budżecie. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany w budżecie w poszczególnych rozdziałach.
Powiedziała,  że  zmniejsza  się  plan  dochodów i  wydatków o  kwotę  81.915,00 zł.  Przedstawiła
następnie  zaistniałe  zmiany:  w  GOPS-ie:  zmniejszenia  na  świadczeniach  –  funduszu
alimentacyjnym, zwiększenie składek na ubezpieczeniach emerytalno – rentowych i na zasiłkach
stałych.  Zmniejszona  została  subwencja  oświatowa  na  2016  r.  o  kwotę  101.049,00  zł  oraz
zwiększono  udział  w  podatku  dochodowym  od  osób  fizycznych.  ZS  w  Windzie  uzyskał
dofinansowanie z Powiatowego Urzędu Pracy na dokształcanie – studia podyplomowe. Ponadto
dostosowano plany w zakładach budżetowych i jednostkach oświatowych, UG oraz GOPS.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radny Piotr Drozd odniósł się do zadania, które zostało zdjęte z inwestycji. Chodzi o remont mostu
na rzece Liwna w Krelikiejmach. Rozumie, że nie ma środków, ale poprosił, by zabezpieczyć je  na
rok przyszły.

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła  o  przedstawienie  wyników opiniowania  projektu  uchwały  w sprawie  zmian  w
uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-
2031.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   5  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści omawianego  projektu uchwały.

4



Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2016-2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie. W  głosowaniu  jawnym  14  radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2016 rok.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   5  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2016 rok.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o  odczytanie  projektu  uchwały
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2016 r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie,
a następnie poddała niniejszy projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad  10.    Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła   o
omówienie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przekształcenia  samorządowego
zakładu budżetowego – Zakład Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  poprzez likwidację w
celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Barcianach.

Pani  Anna  Tereszko  –  Sekretarz  Gminy  omówiła  projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że
przekształcenie Zakładu w spółkę miało się odbyć do 31 marca 2016 r. Ze względu na złożoność
materii  proponuje  się  przesunięcie  tego  terminu.  Gmina  wystąpiła  do  Izby  Skarbowej  w
Bydgoszczy o wydanie indywidualnej interpretacji, by zadbać o interesy Gminy.   Na indywidualną
interpretacje  trzeba  czekać  3  miesiące. Do  końca  czerwca  interpretacja  powinna  być  wydana.
Dlatego istnieje konieczność podjęcia tej uchwały.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata
Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie przekształcenia samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Gospodarki
Komunalnej  i  Mieszkaniowej  poprzez  likwidację  w  celu  utworzenia  spółki  z  ograniczoną
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odpowiedzialnością z siedzibą w Barcianach.  

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -  4  członków  komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały   zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przekształcenia
samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej poprzez
likwidację w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Barcianach, 1
radny wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie
przekształcenia  samorządowego  zakładu  budżetowego  –  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej poprzez likwidację w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z
siedzibą w Barcianach.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie
przekształcenia  samorządowego  zakładu  budżetowego  –  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej poprzez likwidację w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z
siedzibą w Barcianach.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Adama  Prokopa  o  odczytanie  projektu  uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia samorządowego zakładu budżetowego – Zakład
Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  poprzez  likwidację  w  celu  utworzenia  spółki  z
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Barcianach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę
w sprawie przekształcenia samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej poprzez likwidację w celu utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z
siedzibą w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie,
a następnie poddała niniejszy projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw nie było i  1 głosie wstrzymującym
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regula-
minu Cmentarzy Komunalnych na terenie Gminy Barciany.

Pani Anna Tereszko – Sekretarz Gminy omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że uchwała w
sprawie regulaminu cmentarzy została podjęta 17 grudnia 2015 r. Poprzednie zapisy uchwały były
zbyt szczegółowe zdaniem nadzoru. Przedstawiła proponowane zapisy.  

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie. Dodała, że Rada w grudniu długo pracowała nad tym regulaminem. Te zapisy, które Rada roz-
szerzyła, nadzór zdecydował, że są  zbyt rozbudowane.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski podzielił zdanie Przewodniczącej. Uważa,
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że uchwała Rady Gminy ma służyć mieszkańcom, a nie prawnikom, bo to mieszkaniec czyta co
można, a czego nie. Dodał, że kodeks wykroczeń reguluje pewne sprawy, o czym nie wie każdy
mieszkaniec np. o zakłócaniu ciszy, a zakaz picia alkoholu jest wskazany w ustawie o wychowaniu
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.  

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w
sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych na terenie Gminy Barciany.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji, przy 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych na terenie Gmi-
ny Barciany.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  2 członków
komisji, przy 3 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  zmieniającej uchwałę
w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych na terenie Gminy Barciany.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 4 członków komisji, przy 1 gło-
sie wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie
uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych na terenie Gminy Barciany.

 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt
uchwały  zmieniającej  uchwałę w sprawie  uchwalenia  Regulaminu Cmentarzy Komunalnych na
terenie Gminy Barciany,  a następnie poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu
jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących
się od głosowania  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  12. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym projektem uchwały jest  projekt uchwały w sprawie  Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2016 roku.

Pani Anna Tereszko – Sekretarz Gminy omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że  gminy mają
obowiązek ustawowy posiadania tej uchwały. Został zmieniony art. 11 a ustawy, obejmujący swoim
zakresem realizację zadań, które przytoczyła. Program został dostosowany do zapisu tego artykułu.
Projekt uchwały został skonsultowany z lekarzem weterynaryjnym, kołami łowieckim oraz został
przesłany  do  stowarzyszenia  zajmującego  się  opieką  bezdomnymi  zwierzętami.  Przedstawiła
następnie wydatkowanie środków na utrzymanie psów w schronisku (  sprawozdanie to stanowi
załącznik do protokołu). Dodała, że obecnie w schronisku są 34 psy.

Głos  zabrał  Wójt  gminy  –  Ryszard  Kozyra,  który  powiedział,  że  każdy  pies  ma  swojego
właściciela.  Nie  można  wyrzucić  psa  albo  nie  dawać  mu  jedzenia  czy  picia.  Zwrócił  się  do
mieszkańców, by sygnalizowali o takich sprawach.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że była ostatnio
taka sytuacja w Skierkach, ktoś podrzucił szczenną sukę. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.   W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata
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Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie Pro-
gramu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy Barciany w 2016 roku.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w
2016 roku.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwie-
rzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2016
roku.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2016 roku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt
uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2016 roku,  a następnie poddała projekt tej uchwały pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów
przeciw  i  wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały  jest  projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XV/119/2015 Rady 
Gminy Barciany z dnia 17 grudnia 2015 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami.

Pan Cezary Łotys – pracownik Urzędu Gminy w Barcianach omówił projekt tej uchwały. Powie-
dział, że Rada podjęła uchwałę w dniu 17 grudnia ub. roku. Uchwała ta nie została zaskarżona 
przez Nadzór w terminie 30 dni. Następnie, w wyniku zmian kadrowych w Wydziale Nadzoru   
Urzędu Wojewódzkiego, uznano że w § 11 zbyt szeroko określono kompetencje Wójta co do zawie-
rania umów na okres 3 lat. Wójt uznał uwagę za słuszną i zaproponował zmianę w treści przedsta-
wionego projektu.  

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwa-
ły w sprawie zmiany uchwały Nr XV/119/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 17 grudnia 2015 r. 
w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr
XV/119/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 17 grudnia 2015 r. w sprawie zasad gospodarowania
nieruchomościami.

Przewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr
XV/119/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 17 grudnia 2015 r. w sprawie zasad gospodarowania
nieruchomościami.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/119/2015 Rady Gminy Bar-
ciany z dnia 17 grudnia 2015 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści omawianego
projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –   Wiesław Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały w sprawie
zmiany uchwały Nr XV/119/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 17 grudnia 2015 r. w sprawie zasad
gospodarowania nieruchomościami.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały, a następnie poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw  nie było, 1 radny wstrzy-
mał się od głosu (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

 

Ad 14. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodaro-
wania Gminnym Zasobem Mieszkaniowym Gminy Barciany na lata 2016 – 2020.

Pan Cezary Łotys – pracownik Urzędu Gminy w Barcianach omówił projekt tej uchwały. Powie-
dział, że obowiązek posiadania niniejszej uchwały wynika z ustawy o gospodarowaniu nieruchomo-
ściami. Program jest dostosowany do zapisów ustawy. Wskazane  w treści uchwały kwoty są pro-
gnozą. Dodał, że w wyniku przeprowadzonej dyskusji na Komisji oraz konsultacji z radcą prawnym
zmiany o charakterze redakcyjnym i uściślającym.    

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
-Dyjas poprosiła  o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie  przyjęcia
Wieloletniego Programu Gospodarowania Gminnym Zasobem Mieszkaniowym Gminy Barciany na
lata 2016 – 2020.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  3 członków komisji, przy 3 głosach wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie  przyjęcia  Wieloletniego Programu Gospodarowania  Gminnym Zasobem Mieszkanio-
wym Gminy Barciany na lata 2016 – 2020.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  2
członków komisji,  przy 3 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie  przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Gminnym Zasobem Mieszkaniowym
Gminy Barciany na lata 2016 – 2020.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 1 członek komisji, przy 4 gło-
sach wstrzymujących  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Wieloletnie-
go Programu Gospodarowania Gminnym Zasobem Mieszkaniowym Gminy Barciany na lata 2016 –
2020.
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt
uchwały  w sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Gminnym  Zasobem
Mieszkaniowym Gminy Barciany na lata 2016 – 2020, a następnie poddała projekt tej uchwały pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów
przeciw  nie było i 1 głosie wstrzymującym (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 15. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie Planu rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie
Barciany na lata 2015 -2019.

Pani Anna Tereszko – Sekretarz Gminy omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że w odniesieniu
do poprzedniego Planu nastąpiła tylko jedna zmiana – naniesienie mostu i drogi gminnej w Silgi-
nach. Zmiana została podyktowana tym, że wnioskować będziemy do PROW o dofinansowanie na
to zadanie.    

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłacz-
ko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie Planu roz-
woju sieci dróg gminnych w Gminie Barciany na lata 2015 -2019.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorza Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  Planu rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie Barcia-
ny na lata 2015 -2019.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  Planu rozwoju sieci dróg
gminnych w Gminie Barciany na lata 2015 -2019.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  Planu rozwoju sieci
dróg gminnych w Gminie Barciany na lata 2015 -2019.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt
uchwały w sprawie  Planu rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie Barciany na lata 2015 -2019, a
następnie  poddała  projekt  tej  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  14  radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw   i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 16 – 18. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejne  trzy  punkty  obrad   dotyczą  Planów  odnowy  Miejscowości.    Poprosiła  o  omówienie
projektów uchwał  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Modgarby na lata 2016 –
2021,  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Silginy na lata 2016 – 2021 oraz  w
sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze na lata 2016 – 2022.

Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  omówił  projekty uchwały.  Powiedziała,  że  POM miejscowości
Silginy  i  Modgarby  został przygotowany  na  potrzeby  składanego  wniosku  do  PROW  na
modernizację  dróg  gminnych  Silginy  –  Krzeczewo i  Krzeczewo -  Modgarby.  Natomiast  POM
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Drogosze przygotowano,  ponieważ Starostwo składa wniosek na drogę Drogosze – Kiemławki.
Plany zostały zatwierdzone przez zebrania sołeckie. Plany są dokumentem strategicznym.    

Radny Piotr  Drozd,  który tworzył  Plan  Odnowy Miejscowości  Silginy,  podziękował  za  pomoc
pracownikom Urzędu.  

W związku z brakiem pytań  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dy-
jas    poprosiła o opinie na temat  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miej-
scowości Modgarby na lata 2016 – 2021.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odno-
wy Miejscowości Modgarby na lata 2016 – 2021.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu
Odnowy Miejscowości Modgarby na lata 2016 – 2021.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Modgar-
by na lata 2016 – 2021.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas   poprosiła Wice-
przewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści omawianego  pro-
jektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały w sprawie  za-
twierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Modgarby na lata 2016 – 2021.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały, a następnie poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw   i wstrzymujących się nie
było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    poprosiła o opi-
nie na temat  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Silginy na
lata 2016 – 2021.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odno-
wy Miejscowości Silginy na lata 2016 – 2021.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu
Odnowy Miejscowości Silginy na lata 2016 – 2021.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Silginy
na lata 2016 – 2021.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas   poprosiła Wice-
przewodniczącego  Rady  Gminy  –  Adama  Prokopa  o  odczytanie  treści  omawianego   projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie  zatwier-
dzenia Planu Odnowy Miejscowości Silginy na lata 2016 – 2021.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały, a następnie poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw   i wstrzymujących się nie
było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    poprosiła o opinie
na temat  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze na lata
2016 – 2022.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odno-
wy Miejscowości Drogosze  na lata 2016 – 2022.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu
Odnowy Miejscowości Drogosze  na lata 2016 – 2022.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze
na lata 2016 – 2022.

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze  na lata 2016 –
2022, a następnie poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw  i wstrzymujących się nie było (uchwa-
ła stanowi załącznik do protokołu).

Ad 20. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji  jest  sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego
Ośrodka Kultury w Barcianach i poprosiła  Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach o
przedstawienie tego sprawozdania.

Pani Iwona Turko - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach przedstawiła i omówiła
sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach
( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga odniosła się do wysokości opłat za energię w
świetlicy  w Modgarbach. Zapytała, czy świetlica jest wynajmowana.

Pani Iwona Turko - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach odpowiedziała, że nie była
wynajmowana. Wie, że sołtys daje klucze od świetlicy mieszkańcom.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że sądzi iż są to
opóźnione rozliczenia z zakładu energetycznego. Podziękowała następnie i pogratulowała za opra-
wę podczas otwarcia hali sportowej w Barcianach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski podziękował za dobry rachunek ekono-
miczny - 4 mln 700 tys zł, a było planowane ponad 6 mln. Podziękował Wójtowi Gminy za dobre
wydatkowanie, a także za przygotowanie otwarcia.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra podziękował, ale sądzi że podziękowania bardziej należą się dla Dy-
rektorki GOK-u. Zachęcił następnie do brania udziału w zajęciach na hali.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapytała, jak wygląda wyko-
rzystanie hali.

Pani Iwona Turko - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach odpowiedziała, że we wto-
rek były zajęcia. Do końca kwietnia spotykać się będzie drużyna siatkarska – w każdy wtorek. Do-
dała, że pomału harmonogram się wypełnia i sądzi, że hala będzie  dobrze funkcjonować.

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za dyskusję.

Ad 20. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Barcianach za 2015r.   Poprosiła Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcia-
nach o  przedstawienie tego sprawozdania.   

Pani Iwona Bepirszcz - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach przedsta-
wiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach za 2015r.  
( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski zapytał o mieszkania chronione.
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Pani Iwona Bepirszcz - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach wyjaśniła,
że sprawa dotyczy osoby niepełnosprawnej, która oprócz lokalu, musi mieć zapewniona opiekę spe-
cjalistów.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapytała, ile jest zatrudnio-
nych osób w GOPS.

Pani Iwona Bepirszcz - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach odpowie-
działa, że 15 osób.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas złożyła na ręce  Pani Kierow-
nik podziękowania. Dodała, że zarządzanie ośrodkiem jest nie lada wyzwaniem – różnorodne zada-
nia, a niewielka obsada. Zapytała następnie, w czym można upatrywać, że zmniejszają się zasiłki
rodzinne i mieszkaniowe.

Pani Iwona Bepirszcz - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach odpowie-
działa,  że jeżeli chodzi o zasiłki rodzinne, to dzieci po prostu wyrastają, a rodzice tracą zasiłki. Od-
niosła się następnie do kwestii dodatków mieszkaniowych i powiedziała, że coraz mniej jest składa-
nych dodatków mieszkaniowych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odpowiedź.

Ad 21. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarne-
go w Barcianach oraz z realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie
Barciany za rok 2015. Poprosiła Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach
o  przedstawienie tego sprawozdania.   

Pani Iwona Bepirszcz - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach przedsta-
wiła  sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w Barcianach oraz z
realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Barciany za rok 2015 
( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad 22. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli w Zespołach
Szkół.  Poprosiła Zastępcę Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – Wiesławę Antończyk o zapre-
zentowanie tego protokołu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej - Wiesława Antończyk przedstawiła protokół Komi-
sji Rewizyjnej z kontroli w Zespołach Szkół ( protokół stanowi załącznik do protokołu z obrad se-
sji).
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Ad 23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas poprosiła  Wójta  Gminy o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Na  interpelację  radnej  Jolanty  Koryga  w  sprawie  naprawy  nawierzchni  skrzyżowani  dróg  w
Drogoszach, Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział, że  sprawę przekaże do Zarządu Dróg
Wojewódzkich  w Olsztynie oraz Zarządu Dróg Wojewódzkich Rejonu Dróg Powiatowych.

Na interpelację radnej  Agnieszki Kuczewskiej  w sprawie poprawy drogi do lasu,  Wójt Gminy
odpowiedział, że sprawę tę przekaże do ZUDZiGM.

Na interpelację radnego Romana Głoda w sprawie naprawy nawierzchni drogi powiatowej Barciany
–  Mołtajny,  Wójt  Gminy  odpowiedział,  że  interpelacja  zostanie  przekazana  do  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich Rejonu Dróg Powiatowych. W sprawie progu zwalniającego Wójt Gminy poprosił,
by  uzgodnić,  w  którym  miejscu  miałyby  się  znajdować,  i  wówczas  interpelację  przekaże  do
ZUDZiGM. Jeżeli chodzi o kontener, Wójt Gminy odpowiedział, że skontaktujemy się z PCK.

Na interpelację radnego Piotra Drozda  w sprawie mostu w Silginach , Wójt Gminy odpowiedział,
że  interpelację  przekaże  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  Rejonu  Dróg  Powiatowych.  Sprawa
przepustu  w Krelikiejmach także  zostanie  skierowana do Zarządu Dróg Wojewódzkich  Rejonu
Dróg Powiatowych. Interpelacje w sprawie drogi w Momajnach przekaże do ZUDZiGM. W kwestii
oświetlenia odniesie się później.

Na interpelację radnego Stanisława Symonowicza Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa zalewanej
ścieżki  rowerowej  już  była  sygnalizowana  w   Zarządzie  Dróg  Wojewódzkich,  ale  zostanie
ponowiona.

Na  interpelację  radnej  Wiesławy  Antończyk,  Wójt  Gminy  odpowiedział,  że  kwestię  ubytków
nawierzchni  na  moście  w  Drogoszach  przekaże   do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich,  a  sprawę
ubytków   nawierzchni  na  drodze  powiatowej  w  kierunku  Kolwin  przekaże  do  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich Rejonu Dróg Powiatowych.

Na interpelację Przewodniczącej Rady Gminy – Wiesławy Małgorzaty Kłaczko-Dyjas w sprawie
śmieci w rowach przy drodze wojewódzkiej, Wójt Gminy odpowiedział, że interpelację tę skieruje
do  Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Następnie Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odniósł się do kwestii oświetlenia. Powiedział, że nie
zawarł zadań tego typu w budżecie, ponieważ preferował tylko takie zadania, na które można było
uzyskać dofinansowanie zewnętrzne. Wyjaśnił następnie, że na zadaniu budowa hali sportowej w
Barcianach  zablokowane  jest  ok.  400  tys.  zł,  gdzie  zapewne  skończy  się  sprawą  sądową  z
wykonawcą.  Trzeba  będzie  się  jeszcze  zastanowić  pod  kątem  dofinansowania  oświetlenia  ze
środków zewnętrznych. Dodał, że koszty wykonania takich zadań są duże i może warto powołać
komisje merytoryczną. Dodał, że w maju  pochyli się nad tą kwestią.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za udzielenie
odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.
       
Ad  24.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad  są  wolne  wnioski  i  informacje.   Poprosiła  o  zgłaszanie  wniosków  i
informacji.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 10 marca odbyło
się posiedzenie jego komisji. Zgodnie z planem pracy tematem posiedzenia były sprawy związane z
oświetleniem. Dodał, że na posiedzeniu obecny był Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i
Inwestycji – Sylwester Wrona, który udzielał wyjaśnień. Był także poruszany temat Przedszkola
„Biedronka” i wszelkich wyjaśnień udzielała Sekretarz Gminy.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna  Stefańska
przedstawiła  informację  z  odbytego  posiedzenia  Komisji  w  dniu  21  marca  br.  dotyczącego
sprawozdania  z   funkcjonowania  Zespołu  Interdyscyplinarnego  w  Barcianach.  W posiedzeniu
uczestniczył wójt Gminy, który udzielał wyjaśnień w kwestii Przedszkola „Biedronka”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawione informacje, a następnie zapoznała  z pismami, które wpłynęły na jej ręce: skarga
pana Grzegorza Bojszy oraz skarga pani  Teresy Bojszy – odczytała  pisma przewodnie do tych
skarg.  Dodała,  że  treść  skarg  przedstawiała  na  wczorajszym  posiedzeniu  wszystkich  komisji.
Przekazała  następnie te  skargi  do rozpatrzenia Komisji  Rewizyjnej.  Dodała także,  że 21 marca
spotkał się  z nią Pan Grzegorz Bojsza i z tego spotkania sporządziła notatkę służbową, z którą
zapoznała  radnych.  Odniosła  się  następnie  do  kwestii  Przedszkola  Niepublicznego Biedronka i
powiedziała, że na poprzednim wspólnym posiedzeniu komisji i sesji przedstawiała pismo rodziców
dzieci z tego przedszkola. W oparciu o to pismo i  działania Rady, odpisała rodzicom w dniu 7
marca br.  Zaprezentowała treść wysłanego pisma. Przypomniała ponadto,  że podczas posiedzeń
komisji  sprawa  była  omawiana  przez  Sekretarza  i  Wójta.  Radni  zostali  zapoznani  z  aktami
prawnymi,  zasadami  finansowania,  środkami  finansowania.  Zacytowała  zapisy  Statutu  gminy
Barciany o inicjatywie uchwałodawczej Wójta, Komisji, klubów radnych oraz 3 radnych. Wniosku
takiego nie było i tym samym żaden wniosek nie został podniesiony. Dodała, że informacje były
wyczerpujące, ale jest nadal otwarta na propozycje.     

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
zaproponowała, by na stronie internetowej gminy zamieścić wyjaśnienie, bo różne pojawiają się
informacje w mediach.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga uważa, że będzie to bezcelowe „odbijanie
piłeczki”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas także wyraziła takie zdanie.
Uważa, że rodzice dzieci wiedzieli, że temat powróci na dzisiejszych obradach, ale nikogo z tych
rodziców nie ma. Dodała, że Komisja Rewizyjna podczas kontroli w Zespołach Szkół, odwiedziła
przedszkole, sama zresztą też była w tutejszym przedszkolu i uważa, że nic niepokojącego się nie
dzieje. Na tym dyskusję w tym temacie zakończono.
             

 Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
 
Ad 25. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 26. Sprawy różne.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Jolanta  Koryga  odniosła  się  do  kwestii  kontroli
przeprowadzanych przez Komisje Rewizyjną w Zespołach Szkół,  Niestety, nie wszędzie komisja
miała przygotowane odpowiednie warunki do przeprowadzenia kontroli.  Zwróciła się do jednostek,
które kontrolują, o zapewnienie takich miejsc.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas przypomniała  o składaniu
oświadczeń majątkowych. Druki są dostępne w biurze Rady. Podziękowała następnie za przesyłane
radzie życzenia świąteczne. Dodała, że otrzymała zaproszenie na „Gimbę”, ale niestety nie będzie
mogła uczestniczyć i poprosiła Wiceprzewodniczącego Adama Prokopa o uczestnictwo.   

 Spraw różnych więcej nie zgłoszono.

Ad 27. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad XIX sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 15.40.

             Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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